
Zápis ze zasedáńı SKAS dne 18. 5. 2012

Př́ıtomńı senátoři: Tereza Bártlová (př́ıchod 19:45), Jakub Buĺın, Kristýna Kuncová, Jakub
Michálek (př́ıchod 19:40), Tomáš Roskovec (odchod 20:20), Jǐŕı Šejnoha, Marek Vyšinka (od-
chod 20:20)
Omluveni: Pavel Motloch
Hosté: Petr Pošta, Karel Kolář, Marek Nečada

Program:

1. Schváleńı programu
2. Diskuze o proběhlých volbách do SKASu
3. Studentská anketa
4. Různé

Zasedáńı svoláno na pátek 18. května, začátek 19:32, konec 21:58, předsedá Jǐŕı Šejnoha.

1. Schváleńı programu

Jǐŕı Šejnoha poděkoval všem za doražeńı na narychlo svolanou sch̊uzi, omluvil nepř́ıtomnost
senátora Pavla Motlocha a předsedy volebńı komise Marka Radeckého, který by rád vyjádřil své
mı́něńı o pr̊uběhu voleb, vyvěšeńı textu Marka Vyšinky a podané st́ıžnosti stěžovatele Marka
Nečady a rád by se se SKASem sešel, navrhuje termı́n ponděĺı 28.5.

Program byl schválen tichým souhlasem, Marek Vyšinka vyjádřil pochybnosti nad formálńı
správnost́ı narychlo svolaného zasedáńı a upozornil, že o ńı studenti nemohli být dostatečně
informováni, navrhl z ohledu na studenty zasedáńı nevést oficiálně. V neformálńım hlasováńı
se ovšem většina př́ıtomných vyslovila pro oficiálńı formu zasedáńı.

Odhlasováno 3 – 1 – 1

Jakub Buĺın se omluvil za nezveřejněńı pozvánky na zasedáńı na elektronických nástěnkách
SKASu, nebyl přes den na internetu, a zřejmě tuto možnost neměli ani daľśı senátoři s př́ıstupem

2. Diskuze o proběhlých volbách do SKASu

Během voleb byl vyvěšen ve všech volebńıch mı́stnostech mezi volebńımi plakáty text sepsaný
Markem Vyšinkou, který byl okolo 11 hodiny posunut o kus dále, na pokyn Marka Radeckého,
předsedy volebńı komise.

Jakub Buĺın si vzal slovo. Prohlásil, že se o existenci Vyšinkova plakátu dozvěděl v den voleb
až v 15:30 cestou na cvičeńı, které vede. Nepodnikal tedy žádné kroky směřuj́ıćı k odstraněńı
textu, jak ve své st́ıžnosti naznačuje stěžovatel Marek Nečada. Př́ıležitost seznámit se s obsahem
textu měl až dva dny po volbách ve SKAŚı e-mailové konferenci. Jakub Buĺın dále uvedl, že text
obsahuje lživá a neférová tvrzeńı nejen o jeho osobě, ale také kritiku Tomáše Roskovce (který
má dle textu ”exotické názory” a je označen jako ”d’ábl̊uv advokát”) a tvrzeńı, že Kristýna
Kuncová v druhém semestru téměř přestala pro SKAS pracovat. Dle jeho názoru toho udělala
v́ıce, než Marek Vyšinka. Celý text na něj p̊usob́ı dojem, že byl vytvořen, aby pod záminkou
”zhodnoceńı volebńıho obdob́ı” poškodil některé kandidáty, a úmyslně zveřejněn tak, aby neměli
šanci reagovat. Dále prohlásil, že ačkoliv text mohl mı́t vliv na jeho nezvoleńı, neńı idiot, aby
kv̊uli takové věci podával st́ıžnost.

Tomáš Roskovec prohlásil, že při hodnoceńı vyvěšeńı textu je třeba rozlǐsovat dvě témata.
Prvńı je obsah textu, který nepovažuje za pravdivý, ale který lze těžko objektivně hodnotit.
Druhým je zp̊usob rozš́ı̌reńı textu v den voleb, který považuje za zcela amorálńı.

Jǐŕı Šejnoha se zeptal Jakuba Michálka na právńı pohled na st́ıžnost. Jakub Michálek uvedl,
že hlavńı dvě témata jsou absence plent a posunut́ı textu. Uvedl, že kv̊uli nevymezeńı volebńıch



mı́stnost́ı lze těžko záležitost posoudit, nav́ıc se koncept voleb na MFF UK dá těžko srovnávat s
konceptem voleb do parlamentu ČR, např́ıklad koncepćı plakát̊u. Nav́ıc je právńı úprava voleb
na MFF UK strohá. V záležitosti plent podle Jakuba Michálka muśı tajnost voleb posoudit až
soud. Ve standardńıch volbách se při podobných prohřešćıch volby neopakuj́ı.

Tomáš Roskovec se zeptal Jakuba Michálka, jestli je podle něj odstraněńı nějakého předpisem
nedefinovaného textu odkudkoli omezováńım svobody slova, jak aplikuje stěžovatel Marek Nečada
ve své st́ıžnosti. Jakub Michálek odpověděl, že pokud je systematické, tak podle něj ano.

Marek Vyšinka uvedl, že se st́ıžnost́ı nemá nic společného a proto se k ńı nebude vyjadřovat.
Zeptal se Tomáše Roskovce, jakým zp̊usobem by on skládal účty ze své práce ve SKASu, pokud
by se to rozhodl udělat.

Tomáš Roskovec odpověděl, že by takový text vyvěsil bud’ s dostatečným předstihem před
volbami, nebo až po volbách, aby nekalým zp̊usobem neovlivnil rozhodováńı volič̊u a dal
šanci ostatńım na text zareagovat. Za velkou chybu označil to, že Marek Vyšinka nedal šanci
senátor̊um kritizovaným v textu, aby se bránili.

Marek Vyšinka namı́tl, že před volbami by si studenti textu méně vš́ımali a po volbách
by nikoho nezaj́ımal. Vysvětlil motivaci sepsáńı textu t́ım, že chtěl zvýšit informovanost před
volbami a nikoli ovlivnit volebńı výsledek. Text byl vyvěšen zrovna v den voleb, protože Marek
Vyšinka dlouho váhal s jeho sepsáńım a dokončil ho na posledńı chv́ıli. Na dotaz Tomáše
Roskovce uvedl, že text nepsal s účelem ovlivnit volby v neprospěch těch kandidát̊u, které v
textu kritizuje.

Tomáš Roskovec odpověděl, že nevěř́ı, že člověk s inteligenćı a zkušenost́ı Marka Vyšinky
by text nemohl psát bez vědomı́ a ćıle ovlivněńı volebńıho výsledku.

Kristýna Kuncová řekla, že věř́ı, že ovlivněńı voleb nebylo ćılem Marka Vyšinky, ale nevěř́ı,
že ho tato možnost nenapadla. Marek Vyšinka odpověděl, že ho možnost ovlivněńı samozřejmě
napadla, ale jeho ćılem bylo zvýšeńı informovanosti, jestli ovlivńı výsledek voleb mu bylo jedno.

Stěžovatel Marek Nečada uvedl, že Tomáš Roskovec ve svém volebńım plakátu napadl také
některé z kandidát̊u a nedal jim šanci reagovat. Jakub Michálek prohlásil, že Tomáš Roskovec
začal s nenávistnými řečmi a proto si vyvěšeńı textu Marka Vyšinky zasloužil. Tomáš Roskovec
odpověděl, že na plakátu pouze vyjádřil obavu z toho, že členové politických stran budou v
senátorské funkci hájit ideály a zájmy své strany, které nemuśı být nutně v zájmu fakulty ani
student̊u. Dále uvedl, že plakát visel na webu s plakáty několik dńı dopředu a byl k nahlédnut́ı
vytǐstěný na setkáńı kandidát̊u v́ıce před zahájeńım volby, takže možnost reakce zde byla několik
dńı. Nav́ıc označil za výrazný rozd́ıl, když se jeden z kandidát̊u vymeźı v̊uči jiným a t́ım pou-
kazuje na svoje kvality, a textem, který kritizuje.

Jǐŕı Šejnoha uvedl, že nemělo smysl diskutovat před závěry volebńı komise. Pro srovnáńı
popsal ošetřeńı volebńıho systému na právnických a lékařských fakultách, kde ve volebńıch
mı́stnostech nesmı́ viset žádné materiály a odevzdáńı plakát̊u výrazně předcháźı termı́nu vo-
leb. Jǐŕı Šejnoha dále vyjádřil přesvědčeńı, že Marek Vyšinka ani Tomáš Roskovec své postoje
nemysĺı úplně špatně.

Jǐŕı Šejnoha uvedl k zásahu volebńı komise, že komise rozhodně má právo zasáhnout, pokud
existuje d̊uvodné podezřeńı z narušeńı pr̊uběhu voleb.

Jakub Buĺın vyjádřil názor, že vágńı úprava voleb ve fakultńıch předpisech vycháźı z toho,
že nikoho nenapadlo, že by někdy došlo k podobnému zásahu do jejich pr̊uběhu či zpochybněńı
jejich výsledk̊u. Pokud je mu známo, podobná situace od počátku fungováńı SKASu nenastala.
Dále se zeptal Marka Vyšinky, proč o úmyslu vyvěsit text neinformoval předsedu volebńı komise
Marka Radeckého, zda ho nenapadlo, že by tento mohl mı́t výhrady, nebo výhrady předpokládal
a chtěl se jim vyhnout. Marek Vyšinka uvedl, že to neudělal kv̊uli nestihnut́ı deadlinu na posláńı
volebńıch plakát̊u, a proto zvolil postup shodný s kandidáty, kteř́ı sv̊uj plakát nepošlou v čas
(tj. vyvěšeńı vlastńımi silami). K očekáváńım námitek se nevyjádřil.

Tomáš Roskovec vyjádřil hluboké zklamáńı z postupu Marka Vyšinky a uvedl, že nemůže
přijmout mandát, který mohl vzniknout poškozeńım kandidáta Jakuba Buĺına, zp̊usobené vyvěšeńım



textu. Považuje vyvěšeńı textu za křivdu v̊uči svému kolegovi a kamarádovi Jakubu Buĺınovi a
nechce, aby kdokoli mohl přij́ıt o mandát podobně sprostým a ne fair-play zp̊usobem. Tomáš
Roskovec řekl, že pokud nikdo ze zvolených kandidát̊u nerezignuje do nástupu do funkce, tak
sám na počátku př́ı̌st́ıho volebńıho obdob́ı odstouṕı a přenechá mandát prvńımu náhradńıkovi
Jakubu Buĺınovi.

Jǐŕı Šejnoha dále vysvětlil, že uzav́ıráńı volebńıch plakát̊u má mimo jiné za d̊uvod ohĺıdáńı
dodržeńı zákona a snad i obranu proti negativńım a nevhodným projev̊um na plakátech. U
nevolebńıch plakát̊u to vńımá jinak, považuje jeho vznik a př́ıpadné vyvěšeńı do bĺızkosti vo-
lebńıch plakát̊u za formálně v pořádku, problém vid́ı pouze v d̊usledném odděleńı od text̊u
kandidát̊u.

Jakub Buĺın souhlasil s t́ım, že by senátoři, kteř́ı znovu nekandiduj́ı, měli mı́t možnost
informovat při volbách o děńı ve SKASu. Texty k vyvěšeńı ve volebńıch mı́stech by ale měly
být dodány s určitým předstihem, např. 24 hodin, a měly by být odděleny od volebńıch plakát̊u.
Bude podporovat upraveńı pravidel v tomto smyslu.

Marek Vyšinka pozval Jakuba Buĺına a Tomáše Roskovce na neformálńı setkáńı za účelem
vyř́ıkáńı situace. Jakub Buĺın souhlasil s podmı́nkou, že Marek Vyšinka ukáže svou dobrou v̊uli
a přestane trvat na nejkřiklavěǰśıch nepravdách, tedy na tom, že na vyvěšeńı textu měl možnost
reagovat, a také že přestane obhajovat pravdivost svého výroku z textu, že se Jakub Buĺın na
diskuźıch s kandidáty na děkana téměř nevyskytl, nebot’ byl na v́ıce než 42% setkáńı. Marek
Vyšinka připustil, že možnost reakce na text byla obt́ıžná, na druhý podnět už nezareagoval z
časových d̊uvod̊u.

Tomáš Roskovec požádal senátory, aby orientačně vyjádřili souhlas či nesouhlas s textem
usneseńı, které poslal několik dńı předem v emailové konferenci. Oficiálńı hlasováńı nevyžadoval,
protože předseda VK Marek Radecki nemohl zat́ım na zasedáńı vyjádřit sv̊uj pohled na události.

Orientačńı hlasováńı: SKAS si váž́ı úmyslu Marka Vyšinky zhodnotit svou práci ve SKASu
a zvýšit informovanost student̊u, ale považuje formu tohoto informováńı za zcela nevhodnou(až
vulgárńı). Vyvěšeńı textu v pr̊uběhu voleb a jeho umı́stěńı mezi volebńı plakáty kandidát̊u
mohlo narušit hladký pr̊uběh voleb a subjektivńı hodnoceńı a kritika ostatńıch senátor̊u nebyla
v duchu fair-play, nebot’ ti nedostali šanci na tento text během voleb reagovat.

SKAS si váž́ı reakce předsedy volebńı komise Marka Radeckého, který nechal přemı́stit tento
text mimo volebńı plakáty a t́ım nezabránil informačńı funkci textu, ale zabránil zmatečnosti
voleb.

Orientačńı hlasováńı: 4 z 7 př́ıtomných orientačně schválili

Poté museli z časových d̊uvod̊u odej́ıt Marek Vyšinka a Tomáš Roskovec, následuj́ıćı zápis
vede Jakub Michálek, Tomáš Roskovec jej po zasláńı upravil za účelem vzniku souvislého do-
kumentu.

Jǐŕı Šejnoha navrhl pokračovat v diskuzi na téma k pr̊uběh voleb, st́ıžnost a rozhodnut́ı o
této st́ıžnosti.

Prvńı vystoupil Marek Nečada. St́ıžnost podle něj splnila účel, protože vyřešila oficiálně
spory, které vznikly. Marek Nečada se nemůže ztotožnit s teźı, že právo může být svévolně
porušováno a zabaleno do ”dobré v̊ule”. Z předpis̊u nevyplývá, že by komise rušila volby na
základě st́ıžnosti (čl. 4 odst. 1 volebńıho a jednaćıho řádu akademického senátu MFF UK).
Marek Vyšinka nab́ızel subjektivńı pohled, je také v jeho st́ıžnosti a volebńı komise má rovněž
subjektivńı pohled. Volebńı komise rozhoduje sama o sobě. Marek Nečada nehodlá podávat
správńı žalobu ke správńımu soudu. Dále pokračoval: ”Kdyby se mě změna dotkla, tak nebudu
váhat. V reakci volebńı komise některá pochybeńı uznala s t́ım, že o všech řekla, že neměly
vliv na výsledek voleb. Jádro bylo zejména v prvńım bodě, protože plakát Marka Vyšinky
mohl ovlivnit volbu zejména tak, že by ubral hlasy zejména Jakubu Buĺınovi.” Marek Nečada
se domńıvá, že plakát mohl volby ovlivnit v neprospěch Jakuba Buĺına. Co se týče tvrzeńı,
že Pavel Vraštiak prohlásil plakát Marka Vyšinky za součást svého volebńıho plakátu, tak šlo



o emotivńı diskusi mezi Pavlem Vraštiakem a Markem Radeckým, kde mluvil Pavel Vraštiak
jen v hypotetické rovině (Pavel Vraštiak v reakci na st́ıžnost rezolutně popřel pravdivost tvr-
zeńı uvedené v st́ıžnosti”. . . tento dokument prohlásil kandidát Pavel Vraštiak za součást svého
programu.”).

Volebńı komise popřela, že by došlo k odstraněńı plakátu Marka Vyšinky z části zdi, která
nebyla ve výklenku s ostatńımi volebńımi programy. Ke svému plakátu Marek Nečada uvedl, že
část ”vadných plakát̊u” byla nahrazena (tedy mı́sto 1 listu se zmenšeným ṕısmem formátu A4,
který měli k dispozici všichni ostatńı kandidáti, vyvěsil dvě A4 svého textu). Nakonec Marek
Nečada prohlásil, že k těmto věcem by nemohlo doj́ıt, kdybychom měli zavedeny elektronické
volby, vyhnuli bychom se potřebě volebńıch mı́stnost́ı.

Jakub Buĺın, se zeptal stěžovatele Marka Nečady, proč od̊uvodňuje svoji st́ıžnost proti
volbám v bodě 4 t́ım, že ve volebńıch mı́stech nebyly plenty, když volby t́ımto zp̊usobem
prob́ıhaj́ı odjakživa, a sám byl tak zvolen do AS UK. Marek Nečada odpověděl, že když už
tu st́ıžnost psal, přǐslo mu adekvátńı napsat tam všechny body, kterých si byl vědom. Také
chtěl, aby se to do budoucna řešilo v souladu s předpisy. Jakub Buĺın dále požádal Marka
Nečadu o vysvětleńı, v čem vid́ı onen značný rozpor (o kterém ṕı̌se ve své st́ıžnosti) mezi t́ım,
co Jakub Buĺın hlásal ve svém volebńım programu, a t́ım, co ve své funkci prosazoval, on sám si
takového rozporu neńı vědom. Marek Nečada odpov́ıdá, že Jakub Buĺın podporoval nové vedeńı
při zaváděńı změn souvisej́ıćıch s novou akreditaćı, ačkoliv měl v programu stabilitu studijńıch
předpis̊u. Jakub Buĺın se ptá Marka Nečady, zda chápe rozd́ıl mezi ad hoc změnami z loňského
roku, a změnami souvisej́ıćımi se zaváděńım nové akreditace a postojem Akreditačńı komise.
Marek Nečada odpov́ıdá, že jsou určité věci, které v́ı pouze z doslechu, a dále ř́ıká, že mu přǐslo,
že Jakub Buĺın měl ve svém programu některé ambiciózńı věci, které neprosazoval. Nemůže
ale v této chv́ıli uvést př́ıklad, protože nemá onen program před sebou. Ř́ıká, že onen ”značný
rozpor” je jeho subjektivńı dojem. Jakub Buĺın se táže, proč do oficiálńı st́ıžnosti nenapsal,
že jde o jeho subjektivńı dojem. Marek Nečada odpov́ıdá, že by to bylo př́ılǐs dlouhé, a že se
rozumı́ samo sebou, že celá st́ıžnost je subjektivńı. Na závěr prohlašuje, že kdyby si st́ıžnost po
sobě několikrát přečetl, tak by formulaci o značném rozporu v této formě nenapsal.

Jǐŕı Šenjnoha navrhl usneseńı.

Usneseńı: SKAS bere na vědomı́ výsledky voleb do SKAS MFF UK na akademický rok 2012-
13, st́ıžnost Marka Nečady na pr̊uběh zmiňovaných voleb a k st́ıžnosti vydané rozhodnut́ı volebńı
komise.

Hlasováńı: 5 – 0 – 0

Na žádost Jǐŕı Šejnoha přisĺıbil, že se téma voleb umı́st́ı na návrh programu i následuj́ıćıho
zasedáńı SKASu. Jǐŕı Šejnoha vyjádřil podporu návrhu předsedy Volebńı komise Marka Ra-
deckého otevř́ıt téma proběhlých voleb na AS MFF UK.

3. Studentská anketa

O projednáváńı ankety jsou všichni informováni. Projednávaj́ı se organizačńı detaily. Jǐŕı
Šejnoha nab́ıdl provedeńı statistické zpracováńı dat.

Tereza Bártlová: Momentálně jsou na všech vrátnićıch krabice od paṕır̊u, do kterých budou
vhazovány anketńı ĺıstky. Je třeba domluvit se službou v Labu, aby to bylo doručeno Ladislavu
Láskovi (KAM).

Z diskuze vyplynulo, že SKAS je legislativńı orgán, administrativńı výpomoc na anketě je
mimo rámec SKASu a studenti za ni dostanou odměnu ve formě stipendia. Službu pověř́ı Petr
Lasák na Malé straně na prosbu Jǐŕıho Šejnohy, Kristýna Kuncová zař́ıd́ı na Karĺıně, Tereza
Bártlová na Tróji a budoućı senátor Petr Pošta na Karlově.

Jakub Michálek navrhl usneseńı.



Usneseńı: SKAS by uv́ıtal, kdyby byly zveřejňovány i údaje oficiálńı ankety v př́ıpadě předmět̊u,
které vyplnil malý počet lid́ı, zejména adresné připomı́nky, kde ke zveřejněńı dali studenti svoleńı
a kde se podepsali. Studenti, kteř́ı vyplnili anketu a jejich slovńı ohodnoceno neńı zveřejněné,
jsou jinak demotivováni. Zveřejněn by měl být i počet zapsaných student̊u, podle něhož bude
možné posoudit relevanci odpověd́ı.

Hlasováńı: 5 – 0 – 0

4. Různé

Tereza Bártlová hovoř́ı na téma Albeř. Mluvila s Pavlem Vraštiakem o Albeři, nebot’ spolek
Matfyzák by chtěl být na Albeři. SKAS má hodně prostoru a je možné náš prostor zkrátit a
prostor Matfyzáku zvětšit.

Jǐŕı Šejnoha kontaktuje prof. Anděla s žádost́ı o aktuálńı informace o pobytu na Albeři.
Jakub Michálek: Jak prob́ıhá analýza zveřejňováńı interńıch informaćı AS MFF UK podle

jednáńı senátu? Jǐŕı Šejnoha: Nejsem si vědom, zdali se Jirka Doleǰśı či Marek Vyšinka proble-
matikou zabývali, v konferenci šla diskuze, osobně jsem se t́ım doposud nezabýval.

zapsali Tomáš Roskovec a Jakub Michálek
upravil Tomáš Roskovec


